

BFSU Admission Guide of Chinese Government Scholarship- University Postgraduate Program 2024-2025

Beijing Foreign Studies University, or BFSU, is one of China's top universities under the direct administration of the Ministry of Education (MOE) of China. Located in Beijing, the university is listed under China's Project 211 (Chinese government's new endeavor aimed at strengthening about 100 institutions of higher education and key disciplinary areas as a national priority for the 21st century), Project 985 Innovation Platform (a constructive project for founding world-class universities in the 21st century conducted by the government of China) and the Double First-Class Initiative (program to develop a number of world-class universities and disciplines). With a wealth of expertise in foreign affairs and guided by the motto "Learn with an open mind; Serve a great cause", BFSU fosters a significant number of professionals with strong language competence who go on to work in and outside China as diplomats, translators/interpreters, educators, entrepreneurs, journalists, lawyers, and bankers, among other occupations and make remarkable achievements.

Funded and entrusted by the MOE of China, BFSU will continue the Chinese Government Scholarship-University Postgraduate Program in the 2024-2025 academic year to cultivate more high-level talents.

I. Admitting Majors

Academic degrees: Doctoral/master's degree

Admitting majors:

Doctoral candidates & master students:

https://www.campuschina.org/universities_art/index.html?key=DBECD1832F40E2C8

Teaching languages: Chinese and/or English

Period of schooling:

4 years (Sep.1, 2024 to Jul. 15, 2028)

3 years (Sep.1, 2024 to Jul. 15, 2027)

2 years (Sep.1, 2024 to Jul. 15, 2026)

II. Category & Coverage of Scholarship

Category: Full scholarship with travel expenses born by applicants

Coverage:

●Tuition fee: exempted

●Accommodation fee: BFSU shall provide accommodation free of charge (normally double rooms). The students under this program may also rent apartments in China, in which case BFSU shall provide MA student RMB 700 per month as subsidy, and PhD student RMB 1,000 per month as subsidy.

- Living subsidy: RMB 3,500 /month for doctoral candidate
RMB 3,000 /month for master students
- Medical insurance in China (Please refer to <http://www.lxbx.net/> for coverage and procedures)

III. Applicant Qualifications

- Applicants should be overseas citizens holding valid ordinary passports without Chinese nationality as per the Nationality Law of the Peoples Republic of China;
- Applicants should be under the age of 40 for doctoral programs and under the age of 35 for master programs;
- Applicants should be in good health and pass the physical examination for the visa or residence permit of China;
- Applicants should have no records of anti-regulation, anti-public security, or anti-law behaviors. Applicants should be pro-China, have good conduct, abide by Chinese laws and BFSU regulations, and respect the customs and habits of the Chinese people;
- Applicants of the doctoral program should hold a master's diploma and degree and has excellent academic performance during master studies;
Applicants of the masters' program should hold a bachelor's diploma and degree and has excellent academic performance during undergraduate studies;
- Applicants should meet the requirements on HSK and/or IELTS or equivalent scores. For more details, please refer to the requirements of each school and major via <https://osao.bfsu.edu.cn/Admission/Programs.htm>. Applicants who have learned in a Chinese university with courses taught in Chinese and have obtained a degree from the university do not need to provide the HSK certificate;
- Applicants should also meet the requirements specified in the *2024 Admission Guide for International Students of Beijing Foreign Studies University*.

Website for the Admission Guide: <https://osao.bfsu.edu.cn/info/1042/1754.htm>

IV. How to Apply

Step One Apply at BFSU International Student Service System

Website of application: <https://study.bfsu.edu.cn/member/login.do>

Note: Register and log in, enter the page for **application**, check Chinese Government Scholarship (B) for the program, check Doctoral/Master student for the program category, and start application. After the application is submitted, please download the Application Form for Foreign Students to BFSU, and send it to study@bfsu.edu.cn. Those who pass the review will receive the Pre-admission Notice of BFSU.

Step Two Apply at the Chinese Government Scholarship Information System

Applicants who have received the Pre-admission Notice can log in at <http://www.campuschina.org> and apply.

Register as per requirement, fill personal information and submit the application documents. For details, please refer to the *Instructions for Chinese Government Scholarship Information System* (Appendix 1) and *Chinese Government Scholarship Application Documents* (Appendix 2). After application, please download the *Application Form for Chinese Government Scholarship* for future use.

Note:

Beijing Foreign Studies University agency number: 10030

Scholarship category: B

Application category: Doctoral/master program

V. Time of application

Apply at BSFU International Student Service System: From today on to **December. 20, 2023 (BJT)**

Apply at the Chinese Government Scholarship Information System: From **Jan. 5, 2024 to Jan. 15, 2024 (BJT)**

VI. Materials recommended to apply on BFSU system (upload to the system as attachments)

- Student Affirmations signed by the applicant (template can be downloaded on BFSU system)
- Copy of notarized diploma/pre-graduation certificate or academic degree

If the original is not in Chinese or English, a notarized Chinese or English translation should be attached.

- Copy of transcript of academic record

If the original is not in Chinese or English, a notarized Chinese or English translation should be attached.

- Copy of Chinese and English language proficiency certificate

- Copy of first page of valid ordinary passport (valid later than Sept., 2024)

● Other supporting materials, including a personal statement (please upload to "Other Documents" folder), two letters of recommendation (by associate professors or above), CV (over 800 words), research proposal (over 1500 words for applicants of master's program and over 3000 words for applicants of doctoral program), all written in Chinese or English

● Physical Examination Record for Foreigner (template can be downloaded on BFSU system and should be filled in English, the validity period of inspection results is 6 months)

- Non-criminal Record Report (certificate within 6 months before the date of application)

In addition to the above materials, students currently studying in Chinese schools are required to provide:

- Residence/stay certificate or visa page

- Certificate of Enrollment (please upload to “Other Documents” folder)
- School transfer or drop-out certificate (please upload to “Other Documents” folder)
- Recommendation letter and transcript of current university (please upload to “Other Documents” folder)

VII. Admission Process

(I) BFSU shall select recommended candidates through qualification review and examination. Test notification shall be sent by email. Please make sure your email address is correct and valid, pay attention to related information and reply in time.

List of recommended candidates shall be released on BFSU website (<https://osao.bfsu.edu.cn/>). Candidates not selected will not be notified separately. The list is only for information disclosure and does not represent the final admission result.

(II) BFSU shall send the materials of the recommended candidates to the China Scholarship Council (CSC).

(III) CSC shall invite experts of respective discipline to evaluate the candidates recommended by BFSU. For applicants who pass the evaluation, admission documents will be issued and sent to BFSU.

(VI) BFSU shall send the admission documents to the mailing address applicants fill in on BFSU International Student Service System.

VIII. Notes

(I) Applicants should fill in true, accurate, complete and valid information when doing online application. Those who fails to fill in or provides false or invalid information shall bear all the adverse consequences and obligations if they meet obstacles in examination, admission or entrance.

(II) Graduates in 2024 can first provide the pre-graduation certificate issued by the school and submit official graduation certificate promptly upon receiving it.

(III) The application materials shall not be returned no matter the applicant is admitted or not.

(VI) The final admission is subject to the official admission letter sent by BFSU.

(V) If a student funded by the Chinese Government Scholarship fails to register before deadline or fails in the physical examination for enrollment, the student’s Scholarship shall be canceled. After enrollment, the student shall follow the relevant Chinese Government Scholarship regulations.

(VI) This program is an independent enrollment program. Students who change their schools, majors or study period after enrollment may be disqualified for scholarship.

(VII) Chinese Government Scholarship students are not allowed to enjoy at the same time other scholarships (excluding lump-sum rewards) established by Chinese governments or admitting institutions. If any violation is found, the student’s Chinese Government Scholarship

shall be cancelled and the already-received scholarship money shall be returned. In addition to disqualification, applicants who deliberately conceal their financial assistance will not be allowed to apply for Chinese Government Scholarship within three coming years.

IX. Contact

BFSU Overseas Students Affairs Office

TEL: 0086-10-88816549/0671

Website: <https://osao.bfsu.edu.cn/>

Email: study@bfsu.edu.cn

Schools of BFSU

Website: <https://osao.bfsu.edu.cn/Admission/Programs.htm>

TEL: Please refer to Contact Details of each school in the above link

Email: Please refer to Contact Details of each school in the above link

【 [Appendix+1+Instructions+for+Chinese+Government+Scholarship+Information+System+\(CGSIS\).pdf](#)】

【 [Appendix+2+Chinese+Government+Scholarship+Application+Documents.pdf](#)】

北京外国语大学 2024/2025 学年度 中国政府奖学金“高水平研究生”项目招生简章

北京外国语大学坐落在中国首都北京，是中国教育部直属、首批“211工程”高校、“985”优势学科创新平台高校、首批“双一流”建设高校。在长期办学历程中，北京外国语大学形成了“外、特、精、通”的办学理念和“兼容并蓄、博学笃行”的校训精神，成为培养外交、翻译、教育、经贸、新闻、法律、金融等涉外高素质人才的重要基地，一批批从北外走出的毕业生，遍布世界各国、中国各地，活跃于各行各业，建功立业、成就卓著，成为精英翘楚、社会栋梁。

受国家教育部资助和委托，2024/2025 学年，我校开设中国政府奖学金“高水平研究生”项目，以加大高层次人才培养力度。

一、专业信息

学历类别：博士研究生/硕士研究生

招生专业：

博士研究生，硕士研究生，[专业点击查看](#)

(https://www.campuschina.org/zh/universities_art/index.html?key=2F7EA617B31B9538)

授课语言：汉语和/或英语

学习期限：

4 年（2024 年 9 月 1 日至 2028 年 7 月 15 日）

3 年（2024 年 9 月 1 日至 2027 年 7 月 15 日）

2 年（2024 年 9 月 1 日至 2026 年 7 月 15 日）

二、奖学金类别及资助内容

奖学金类别：全额，旅费自理

资助内容

●学费：免学费

●住宿费：由学校提供免费学生宿舍（原则上为双人间）；如选择自行解决住宿，学校发放住宿补贴，标准为：硕士研究生 700 元/月；博士研究生 1000 元/月。

●在华生活费：博士研究生：3,500 元人民币/月

硕士研究生：3,000 元人民币/月

●在华综合医疗保险（保险内容及理赔程序请参阅：<http://www.lxbx.net/>）

三、申请资格

●根据《中华人民共和国国籍法》不具有中国国籍且持有效普通护照的外国公民；

●申请博士项目不超过 40 周岁，申请硕士项目不超过 35 周岁；

- 身体健康，达到办理来华签证或居留许可体检要求；
- 无违纪、无治安处罚、无犯罪行为和记录，对华友好，品行端正，遵守中国法律和学校规章制度，尊重中国人民风俗习惯；

- 申请博士项目须硕士研究生毕业，具有硕士学位，成绩优秀

- 申请硕士项目须大学本科毕业，具有学士学位，成绩优秀；

- 汉语水平考试（HSK）和/或雅思考试（IELTS）或同等水平，要求见各项目专业介绍：

<https://lb.bfsu.edu.cn/zsxx/zyjs.htm>，曾使用中文为教学语言获得中国高校学位的，无须提供 HSK 证明；

- 满足《2024 年北京外国语大学国际学生招生简章》规定的其他要求。

简章网址：<https://lb.bfsu.edu.cn/info/1043/2034.htm>

四、申请步骤

第一步登录北京外国语大学国际学生在线服务系统进行网上报名

报名网址：<https://study.bfsu.edu.cn/member/login.do>

操作参考：注册后登录系统，进入**报名申请**界面；依次勾选：【学习的项目】中国政府奖学金

(B)，【招生类别】博士研究生/硕士研究生；开始申请；申请提交后，请下载《[北京外国语大学外国留学生入学申请表](#)》发送至邮箱：study@bfsu.edu.cn。

审核通过者获得本校“预录取通知书”。

第二步登录中国政府奖学金来华留学生管理信息系统进行网上报名

获得本校“预录取通知书”者登录报名，网址：<http://www.campuschina.org>

登录进入系统按要求注册，填写个人信息、提交报名资料，详见《中国政府奖学金来华留学管理信息系统操作流程》（附件 1），《中国政府奖学金申请材料清单》（附件 2），完成报名后，下载本人《中国政府奖学金申请表》以备后用。

填报参考：

【北京外国语大学受理机构编号】10030

【本项目奖学金类型】B 类

【申请类别】博研/硕研

五、报名时间

北京外国语大学国际学生在线服务系统报名：即日起至**2023 年 12 月 20 日（北京时间）**

获得北外“预录取通知书”者，中国政府奖学金来华留学生管理信息系统报名：**2024 年 1 月 5 日至 2024 年 1 月 15 日（北京时间）**

六、北外报名系统申请材料准备建议（作为附件材料上传至系统平台）

- 本人签名的入学承诺书（本校系统提供下载模板）
- 毕业证书（经公证）/预毕业证明或学位证书扫描件
中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文
- 学习成绩单扫描件
中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文
- 中文、英文能力水平证书扫描件
- 有效普通护照首页扫描件（有效期晚于 2024 年 9 月）
- 其他支撑材料，包括个人陈述（请上传至“其他附件”文件夹）、2 封推荐信（副教授级别及以上）、个人简历（800 字以上）、学习计划（申请硕士项目 1500 字以上；申请博士项目 3000 字以上），以上材料只可用中文或英文撰写
- 外国人体格检查记录（本校系统提供下载模板，须英文填写，检查结果有效期为 6 个月）
- 无犯罪记录证明（申请之日前 6 个月以内的证明文件）

当前在中国学校就读学生除上述材料外还须提供：

- 居/停留证件或签证页
- 在读证明（请上传至“其他附件”文件夹）
- 转学证明或退学证明（请上传至“其他附件”文件夹）
- 当前就读高校推荐信及成绩单（请上传至“其他附件”文件夹）

七、录取流程

（一）本校通过资格审核+考试考核择优确定推荐人选。考试通知将通过邮件发送，请确保本人邮箱地址准确有效，保持关注并及时反馈。

推荐人选名单将通过本校网站(<https://lb.bfsu.edu.cn/index.htm>)公布，未入选者恕不单独发送通知，名单仅用于信息公示，不代表最终录取结果。

（二）学校将推荐人选材料寄送至国家留学基金管理委员会（以下简称留基委）。

（三）留基委组织学科专家对学校推荐人选进行评审，评审通过者，签发录取材料并寄回学校。

（四）我校将收到的录取材料按申请人在“北京外国语大学国际学生在线服务系统”中登记的邮寄地址择时寄送本人。

八、注意事项

（一）申请人填写在线信息应真实、准确、完整、有效。凡因误填、漏填或填报虚假、无效信息影响审核、录取及入学者，一切不利后果和责任由申请人本人承担。

（二）2024 年应届毕业生可先提供学校出具的预毕业证明，待收到正式毕业证书后应在第一时间补交。

（三）无论录取与否，申请人材料均不退还。

（四）最终录取与否以收到北京外国语大学发送的正式录取通知函件为准。

(五) 中国政府奖学金生逾期未注册、入学体检不合格者，所获奖学金资格将被取消，学生入学后参照中国政府奖学金工作有关规定进行管理。

(六) 本项目为自主招生项目，项目学生入学后变更院校、专业及学习期限者奖学金资格或被取消。

(七) 中国政府奖学金生不得同时享受中国各级政府和录取院校设立的其他奖学金（不含各类一次性奖励金）的资助，一经发现，其中国政府奖学金资格将予以取消，并须退还已领取的中国政府奖学金。对于刻意隐瞒资助情况的，除取消资格外，三年内不允许申请中国政府奖学金。

九、咨询

北京外国语大学留学生办公室

电话：0086-10-88816549；0086-10-88810671

网址：<http://lb.bfsu.edu.cn>

邮箱：study@bfsu.edu.cn

北京外国语大学各学院

网址：<https://lb.bfsu.edu.cn/zsxx/zyjs.htm>

电话：上述链接各学院最下面联系方式处

邮箱：上述链接各学院最下面联系方式处

【[附件 1+中国政府奖学金来华留学管理信息系统操作流程.pdf](#)】

【[附件 2+中国政府奖学金申请材料清单.pdf](#)】